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Na závěr prázdnin se 26. srpna uskutečnila nová akce „Javornický guláš 2023“. Komise pro 
mládež,  vedená Pepou Rybníkářem, zahájila novou tradici? První vaření bylo velmi úspěšné. 
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Zápisy ze zasedání  
 

3.7.2023

1. Dispozice s majetkem obce 
projednání záměru směny 
pozemků 

- Vlastník pozemku p.č. 137/8 
(bývalý pozemek Buršové Marcely) 
Horský Milan, předložil obci 
Javorník návrh bezúplatné směny 
časti daného pozemku za část 
obecního pozemku p.č. 137/7. 
Jedná o cca 29 m

2
. Obci se zlepší 

přístup k pozemku p.č. 137/7 a 
p.č. 129/2. Soukromá osoba získá 
ucelený pozemek. V případě 
nemožnosti přesných výměr dojde 
mezi vlastníky k finančnímu 
vypořádání v rozdílu měr dle 
platných pravidel prodeje 
pozemků v obci Javorník.   

- Zastupitelstvo obce schválilo 
záměr bezúplatné směny části 
pozemků p.č. 137/7 a p.č. 137/8 
o ploše cca 29 m

2
. V případě 

nemožnosti přesných výměr dojde 
mezi vlastníky k finančnímu 
vypořádání v rozdílu měr dle 
platných pravidel prodeje 
pozemků v obci Javorník. 
 

2. Projednání dodatku č. 1 ke 
smlouvě o poskytnutí dotace č. 
OR/22/23113 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
dodatek č. 1 ke smlouvě o 
poskytnutí dotace Pardubického 
kraje č. OR/22/23113. Dodatek 
prodlužuje lhůty pro zpracování 
digitálního pasportu veřejných 
komunikací. 

 
3. Projednání cenových nabídek 

instalace solárních panelů na 
objektu Javorník 105 

- Zastupitelé obce pokračují ve 
vyhodnocování cenových nabídek 
na montáž FVE na střechu budovy 

bývalé prodejny. Zastupitel P. 
Hirka předložil další dvě cenové 
nabídky v základní relaci a provedl 
rozbor nabídek. Kompletní 
dokumentace je k nahlédnutí na 
obci. 

- Spol.SOLARIS Kadaň výkon FVE 
39,60 kWp 

- Cena 1.358.618 Kč bez DPH,  
1.643.927,78 Kč s DPH 

- Spol. Solar Bryka  doplnil nabídku 
navýšením počtu panelů, cena 
1.531.600 Kč bez DPH, 1.853.236 
Kč s DPH.  

- Pro spol. Mono Domo by žádost o 
dotaci zprostředkovávala spol. 
Erste Grantika Advisory a.s.  

- Žádost o dotaci 30.000 Kč bez 
DPH, poplatek za úspěch – 
115.000 Kč bez DPH. 

- Po projednání předložených 
nabídek starosta obce navrhuje 
pokračovat ve spolupráci se spol. 
BK Instal.  

- Zastupitelstvo obce schválilo další 
spolupráci v instalaci FVE na 
budově Javorník 105 se spol. BK 
Instal s.r.o., Karolíny Světlé 716/1 
Brno, 628 00, IČ: 11826584. 
Současně pověřilo starostu 
k podpisu smlouvy o dílo. 
 

4. Informace o proběhlé schůzi 
Mikroregionu Svitavsko 

- Starosta obce informoval 
zastupitele o proběhlé schůzi 
členů dobrovolného spolku 
Mikroregion Svitavsko. 
Dokumenty z jednání jsou 
k nahlédnutí na obci. 

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 
 
 

5. Informace k cenám stavebních 
pozemků v lokalitě Z6 

- Starosta obce informoval 
zastupitele o zpracované studii pro 
stanovení ceny stavebních 
pozemků ve stavební lokalitě Z6 – 
Březinka. Cena za m

2
 byla 

stanovena v rozpětí od 1.700 do  
2.300 Kč. O prodejní ceně bude 
dále vedena diskuse. 

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 
 

6. Informace o proběhlé valné 
hromadě akcionářů LIKO a.s. 

- Základní informací je skutečnost, 
že se nedaří dosahovat snížené 
limity pro ukládání komunálního 
odpadu na skládku. Stejně tak se 
nedaří dosahovat zákonem 
stanovených limitů tříděného 
odpadu. Dokumenty jsou 
k nahlédnutí na obci.                                                                                       

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 
 

7. Schválení smlouvy o zřízení 
věcného břemene s ČEZ 
Distribuce a.s. 

- Starosta obce předložil ke 
schválení smlouvu o zřízení 
věcného břemene – služebnosti 
č.100193/IV-12-2024547 se spol. 
ČEZ Distribuce a.s. (Připojení 
nových buněk v Březince). Za 
zřízení služebnosti bude obci 
vyplacena jednorázová finanční 
úhrada ve výši 2.000 Kč. 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
smlouvu o zřízení věcného 
břemene – služebnosti 
č.100193/IV-12-2024547 se spol. 
ČEZ Distribuce a.s. Teplická 874/8, 
Děčín, 405 02, IČ:24729035. 

 
 

3.8.2023 

 
1. Dispozice s majetkem obce – 

převod vodovodního řádu, 
lokalita Z6 

- Zastupitelstvo obce schválilo vklad 
majetku obce, a to inventární č. 97 
vodovodní řad lokalita Z6, do 

dobrovolného svazku obcí 
Skupinový vodovod Svitavy za 
podmínek § 38 zákona č. 

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
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250/2000 Sb., o  rozpočtových 
pravidlech územních rozpočtů, 
v platném znění. 

- Dále Zastupitelstvo schválilo 
změnu Stanov dobrovolného 
svazku obcí Skupinový vodovod 
Svitavy dle předloženého návrhu a 
pověřilo svého zástupce 
v dobrovolném svazku obcí, aby 

pro tuto změnu na členské schůzi 
hlasoval. 
 

2. Informace o stavu vody v 
rybníčku 

- V rybníčku byl zjištěn nepovolený 
výskyt invazní ryby - karase 
stříbřitého. Činností této ryby byl 
zničen nastartovaný proces čištění 
vody. Vyhubil „plankton“ i 

travnatý porost, který vodu 
okysličoval a čistil. Ryba vodu 
zbavuje kyslíku a kalí. Došlo 
k rapidnímu znečištění vody. Hrozí 
výskyt sinic. Obec bude muset 
opětovně zajistit sanaci rybníčku. 

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 

 

 

18.9.2023 

 
1. Dispozice s majetkem obce -  

projednání směny pozemků 
- Zastupitelstvo obce schválilo 

záměr směny pozemků s Milanem 
Horským (bývalý pozemek Marcely 
Buršové) – viz. usn. č. 5/2023-4 ze 
dne 3.7.2023. Záměr byl řádně 
vyhlášen. Geometrický plán 
vyhotoven.  

- Zastupitelstvo obce schválilo 
směnu pozemků p.č. 137/7 
(majitel Horský Milan) a pozemku 
p.č. 137/8 (majitel obec Javorník) 
v k.ú. obce Javorník u Svitav 
v souladu se schváleným záměrem 
dle usn. č. 5/2023-4 ze dne 
3.7.2023 a v souladu 
s vyhotoveným geometrickým 
plánem č. 467-360/2023 Ing. 
Martinem Dědourkem CSc. 
 

2. Dispozice s majetkem obce – 
projednání směny pozemků 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
záměr směny pozemků s Alenou 
Zemanovou, viz. usn. č. 4/2023-5 
ze dne 19.6. 2023. Záměr byl 
řádně vyhlášen.  

- Zastupitelstvo obce schválilo 
směnu pozemků p.č. 21/1 a p.č. 
193 v majetku Aleny Zemanové, za 
pozemek p.č. 23 v majetku obce 
Javorník, vše v k.ú. obce Javorník u 
Svitav, v souladu se schváleným 
záměrem dle usn. č. 4/2023-5 ze 
dne 19.6.2023. 
 

3. Projednání smlouvy o pojištění 
majetku a odpovědnosti obce 

- Obec Javorník má uzavřenou 
smlouvu o pojištění majetku a 
odpovědnosti obce u spol. 
Generali Česká pojišťovna. Bylo 
přistoupeno k aktualizaci hodnoty 

pojištěného majetku. Současně 
s tím došlo ke změně pojistného 
na 47.231 Kč.  

- Zastupitelstvo obce schválilo 
návrh pojistné smlouvy, 
předložený Generali Českou 
pojišťovnou. Současně pověřuje 
starostu k podpisu pojistné 
smlouvy. 
 

4. Projednání ukončení smlouvy se 
spol. ČEZ Distribuce a.s. na 
odběrné místo 

- Starosta obce předložil 
k projednání ukončení smlouvy se 
spol. ČEZ Distribuce a.s. na 
odběrné místo č. 4122176630. 
Revizí bylo zjištěno, že se jedná o 
duplicitu již realizovaného 
odběrného místa v Březince (nové 
buňky). 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
ukončení smlouvy na zakázce č. 
4122176630 se spol. ČEZ 
Distribuce a.s. na výstavbu 
odběrného místa. 
 

5. Plnění rozpočtu obce k 31.8.2023, 
rozpočtové opatření č.3/2023 

- Zastupitelé obce byli starostou 
seznámeni s výkazem pro 
hodnocení plnění rozpočtu obce 
Javorník k 31.8.2023  Fin 2-12M. 

- Roční rozpočet příjmů po 
konsolidaci činí 8.283.326 Kč, 
skutečnost 7.248.129,57 Kč 

- Roční rozpočet výdajů po 
konsolidaci činí 8.283.326 Kč, 
skutečnost 7.464.206,79 Kč. 

- Saldo hospodaření je  - 216.077,22 
Kč. 

- Zastupitelstvo obce schválilo 
rozpočtové opatření č. 3/2023. 
 

6. Projednání ukončení smlouvy 
s účetní firmou 

- Starosta obce předložil 
k projednání návrh na ukončení 
smlouvy se spol. DK economy 
office s.r.o. na vedení účetnictví 
obce. Ukončení smlouvy je k datu 
18.9.2023.                                                                                       

- Zastupitelstvo obce  schválilo  
ukončení smlouvy se spol. DK 
economy office s.r.o. Nové Sady 
988/2, Brno, IČ: 09987258, na 
vedení účetnictví obce Javorník, 
k datu 18.9. 2023. 
 

7. Různé 
 
a) Informace k činnosti komise 

ochrany životního prostředí 
- Starosta obce informoval 

zastupitele, že dnem 1.9.2023 byla 
ustanovena do funkce předsedy 
komise ochrany životního 
prostředí Eva Juříková. Dnem 
1.9.2023 se stala členem téže 
komise Ing. Lenka Nepovímová.  
Od 17.10.2022 zůstává třetím 
členem dané komise Michal Kincl. 

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 

 
b) Informace k údržbě rybníčku 
- Dne 3.8.2023 byli zastupitelé 

informováni, že v rybníčku vzniklo 
podezření na masivní výskyt 
nežádoucí invazní ryby – karase 
stříbřitého. Po intenzivních 
kontrolách, množství opatření, 
včetně vypuštění rybníčku, se 
dané podezření nepotvrdilo.  

- Zastupitelé obce vzali informaci na 
vědomí. 
 

 
 

Obec má nového zaměstnance 

 
Jak je uvedeno výše, obec ukončila smlouvu s dosavadní účetní 
firmou. Důvodem je to, že se podařilo získat novou účetní, kterou 
se stala Ing. Lenka Nepovímová z hájenky (viz. foto) . Paní účetní přejeme, 
ať se jí v nové práci daří. Bude pracovat na poloviční úvazek.  
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Tentokrát slavili a slaví…  
 

Oslavenci od července do září 

 

ANNA DĚDIČOVÁ   82 LET 
LUBOMÍR KNOTEK   65 LET   
ANNA SLÁMOVÁ   60 LET 
JANA BEDNÁŘOVÁ   75  LET 
LADISLAV BEDNÁŘ   65 LET 
BOŽENA PEŇÁZOVÁ  80 LET 
VLADIMÍR MARTENS  65 LET 
AUGUSTIN DRÁBÍK   84 LET 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na zdraví! 
                         Poznámka: Kdo si zveřejnění nepřeje, není zde uváděn. 
 
 
 
 
 
 
 
 

Opět rybníček  
 

Jak to tedy je? 

 
Vážení spoluobčané, 
v červnu tohoto roku jsem Vás 
informoval o stavu rybníčku, jak je vše 
v pořádku. Bohužel, přišla situace, 
která vše změnila. 25.7.2023 jsem byl 
informován o podezření, že v rybníčku 
je nežádoucí invazní ryba - karas 
stříbřitý.  Její činností mělo dojít ke 
zkalení vody a následně ke „zmizení“ 
rostlin z hladiny. Rostlinná masa se ve 
vodě rozložila a znehodnotila vodu. 
Opět se oživovaly názory, že voda 
z rybníčku „špiní“ retenční nádrž a 
Rosničku. 

Proběhlo nesčetně kontrol, měření. 
Došlo i na vypuštění rybníčku a 
k plánovanému případnému výlovu. 
Všechna provedená opatření 
přítomnost ryb nezjistila. Pravda, 
jeden kus kaprovité ryby byl 
v rybníčku viděn. Hmotnosti tak 3 kg. 
Po vypuštění byl později nalezen 
uhynulý. Tak rychlou destrukci rostlin 
by ovšem mělo na svědomí prý až pár 
stovek jedinců. Byl tedy vysloven jiný 
názor. Rostliny prostě ukončily svůj 
životní cyklus. Původní názor byl, že 
rostliny by měly vydržet růst do konce 

léta (plánovaná sklizeň rostlin byla 
začátkem září).  
Nejsem soudce, nejsem odborník na 
vodní rostliny. Nebudu to dále 
komentovat. Rád bych však, aby se 
situace dostala ryze do roviny 
technické. Je to nepříjemná zkušenost. 
Nicméně, rostliny budou v rybníku 
růst asi stále. Stále se bude muset 
dávat pozor na čistotu vody a rostliny 
včas z hladiny sklidit. A ne proto, že 
nám to někdo nařizuje, ale proto, že 
sami chceme. 

Josef Juřík
 
 

JUBILANTI 

Všem oslavencům 
přejeme pevné zdraví, 
radost ze života a stále 
dobrou náladu. 

SLOVO STAROSTY 
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Na své si mohl přijít každý  
 

Javornický pohár 2023 

 
V sobotu 15.7. se v Březince uskutečnil 
již 14. ročník turnaje v malé kopané 
„Javornický pohár 2023“. 

Turnaje se zúčastnilo 6 týmů, z toho 
byla i letos dvě mužstva z Javorníka. 
Generálním sponzorem turnaje byla 

obec Javorník. Turnaj měl výbornou 
úroveň. Na snímku je tým Javorníku I, 
který obsadil 2. místo.

 
Konečná tabulka turnaje 2022 vypadá následovně: 
     
1. OPATOVEC 5 4 0 1   8 : 2 8 
2. JAVORNÍK I 5 3 1 1             10 : 4 7 
3. JAVORNÍK II 5 2 2 1 6 : 2 6 
4. LAZARET 5 3 0 2 6 : 7 6 
5. MAYDAY 5 1 1 3 1 : 8 3 
6. BANDA Svitavy 5 0 0 5 0 : 8 0 
 
Na turnaji byli dále vyhodnoceni nejlepší hráči turnaje i jednotlivých 
týmů a všichni obdrželi pěkné ceny. 
 
Nejlepší hráč turnaje:  Jan Kubík (JAVORNÍK II) 
Nejlepší střelec:  Filip Dománek (JAVORNÍK II) 
Nejlepší brankář:  Jakub Vrána (MAYDAY) 
Nejlepší hráči týmů: 
JAVORNÍK I – Marek Letocha, JAVORNÍK II – Mojmír Polák, LAZARET – Vít Janko, MAYDAY – Stanislav Zemánek, OPATOVEC – 
Zdeněk Odvárka, BANDA – Vojtěch Šperka 
 
Oceněné týmy i jednotlivci obdrželi velmi pěkné a hodnotné ceny. Ke zdaru turnaje přispělo i výborné počasí. 
Hlavním organizátorem turnaje byl Zdeněk Bulva s týmem pomocníků. Všem patří poděkování. 
 

Senioři se sešli dvakrát 

 
Ve třetím čtvrtletí se naši senioři sešli 
dvakrát. 1. srpna byl Klub na Obecním 
úřadě a  
5. září využili dobré počasí a v dobré 
náladě se příjemně bavili u výborného 
občerstvení v Březince.  
 
 
 
 
 
 
          Velké poděkování za stálou 

obsluhu jednotlivých setkání  
Klubů důchodců patří  

především Lence Reicheltové,  
Jirkovi Půlkrábkovi a  

Mirkovi Omastovi. 
Příjemný je jejich neutuchající  

optimismus, který senioři 
tak potřebují. 

Všichni tři jsou na fotografii, 
kde opékají výborné špekáčky. 

 

Z PROBĚHLÝCH AKCÍ 
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Javornický guláš 2023 

 
Na závěr prázdnin se 26. srpna 
uskutečnila nová akce „Javornický 
guláš 2023“. Komise pro mládež, 
vedená Pepou Rybníkářem, se 
rozhodla založit novou tradici 
k zakončení prázdnin.  
V minulých letech bylo organizováno 
filmové představení v areálu Březinka, 
ale upřímně řečeno, bez většího 
zájmu, který neodpovídal nákladům, 
které musela obec vynaložit. 

Proto byli organizátoři zvědaví, zda se 
akce povede. A musíme říci, že první 
pokus dopadl velmi dobře. 
Celkem soutěžily čtyři týmy se svými 
kotlíkovými guláši a nutno 
konstatovat, že všechny byly výborné. 
Ať to byl vítězný zvěřinový guláš (otec 
a syn Pospíšilovi), ukrajinský speciál 
manželů Vomočilových, tradiční 
hovězí guláš sourozenců Štoskových či 
paprikový speciál bratrů Moučkových 

ze Svitav. 
Návštěvníci se sami podíleli na 
hodnocení a nakonec všechny 
soutěžící organizátoři ocenili 
hodnotnými cenami věnovanými obcí 
Javorník. 
Zpestřením akce bylo, že soutěžící 
malíř Mirek Moučka kreslil zájemcům 
velmi hezké portréty. Zájem byl velký. 
 
Poděkování tak patří Pepovi Rybníkáři 
a jeho spolupracovníkům za 
zorganizování nové javornické akce. 
A účast kolem sedmdesáti návštěvníků 
podtrhla tuto zdařilou akci.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mirek Moučka kreslil zájemce o své portréty 
 

Na snímku jsou soutěžící týmy: Vomočilovi, Pospíšilovi, Štoskovi a Moučkovi  
 
 

Volejbalový turnaj 

 
V sobotu 2. září se v Březince 
uskutečnil tradiční volejbalový turnaj 
za účasti pěti smíšených družstev.  
 
V jednotlivých týmech byli opět jako 
vždy promícháni hráči z Javorníka a 
Svitav.  

Úroveň turnaje byla i letos velmi 
dobrá. Hrálo se systémem každý 
s každým a v závěru se utkaly ve finále 
první dva týmy. 
Protože se turnaj uskutečnil za 
příznivého počasí a účastníci si zajistili 
na celý den výborné pochutiny a 

nápoje, proběhlo soutěžení ve 
výborné pohodě.  
 
Poděkování za uskutečnění akce patří 
především hlavnímu organizátorovi 
Pavlu Vostřelovi.
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Informujeme  
 

Nebezpečný a velkoobjemový odpad 

 
Dle harmonogramu LIKO Svitavy a.s. je 
stanoven termín podzimního 
mobilního svozu nebezpečného 
odpadu pro obec Javorník v r. 2023 
na pátek 29. září.  
Čas je orientačně stanoven na 15:30 h 
pod kaplí a následně u Jednoty a 
Březinky.  

V uvedený termín budou také na 
víkend přistaveny kontejnery na 
velkoobjemový odpad.  
Příklad odebíraných nebezpečných a 
ostatatních odpadů:   
televize, ledničky, vyjeté oleje, olejové 
filtry, odpadní chemie, odpady z barev 
a rozpouštědel, pesticidy, 

akumulátory a monočlánky, nádoby 
znečištěné škodlivinami, textílie a 
sorbční materiály znečištěné 
nebezpečnými látkami, zářivky, 
pneumatiky, asfaltové lepenky. 
 
Upozorňujeme na dodržení pořádku 
kolem přistavených kontejnerů.

 
 
 

Fotografická soutěž místní knihovny 

 
Vyfoťte pěkné nebo oblíbené místo 
v naší obci a jejím okolí a pošlete do 
konce září na adresu: 
bouskovajarka@seznam.cz nebo 
vložte do obálky s adresou Knihovna a 
vhoďte do schránky na OÚ. 

Bude-li dostatek snímků, uspořádáme 
výstavku a nejlepší oceníme. Takto 
byla stanovena pravidla soutěže. 
Několik občanů již fotografie zaslalo. 
Do konce měsíce je ještě pár dní, takže 
se mohou zapojit další zájemci. 

Soutěž vyhodnotí anonymně komise 
(členové hodnotící komise nebudou 
znát autory jednotlivých fotografií). 
První tři získají ceny od obce. 
Soutěžní fotografie budou vystaveny 
návštěvníkům knihovny a OÚ.

 
 
 

Houby rostou nebo ne? 

 
Říká se, že Češi jsou národem houbařů.  
A téma, zda rostou nebo ne, je při našich hovorech 
poměrně časté. 
Letošní rok příliš houbařům zatím nepřeje, přesto 
se nám podařilo úspěšného javornického houbaře  
zaznamenat. 
Bylo to v srpnu. A komu se podařilo najít plný koš 
křemenáků? 
 

Panu Láďovi Ondříčkovi! 
 
 
 
 

Co se připravuje 

 
 Komise pro mládež připravuje opět Strašidýlkování. Termín konání akce a její zaměření bude veřejnosti sděleno 

obvyklým způsobem (letáky, sms, obecní rozhlas). 
 

 Komise kulturní a sociální počítá ve spolupráci se ZŠ a MŠ s již tradičním „Rozsvěcením vánočního javoru“ a podle 
termínových možností s vánočními koncerty v kapli N. Trojice. 
I v těchto případech bude veřejnost včas informována. 

 
 
 
 

VE ZKRATCE 

mailto:bouskovajarka@seznam.cz
https://www.obrazky.cz/?q=nebezpe%C4%8Dn%C3%BD odpad&fulltext&mm=2


 

8 
 

 
 
 
 
 
 
 

Javornický občasník před 30 lety 
 

Pokračujeme v připomínání života v Javorníku 

 
Uvádíme několik příspěvků, které byly uvedeny v Javornickém občasníku v září roku 1993 (přetiskujeme doslovný text 
z tehdejšího vydání). 
 

Z jednání obecního zastupitelstva 
 
- Průběžně se zabývalo plněním rozpočtu obce a vzalo na vědomí dílčí problémy v příjmech. Z rozpočtovaných 100 tis. Kč 

z daně z nemovitostí obec obdržela zatím pouze 10 tis. Kč a ohroženo je i vykrytí předpokládané vyrovnávací dotace OkÚ. 
Jsou podnikány kroky k tomu, aby nedošlo ke zhroucení plánovaného rozpočtu vč. přijetí úsporných opatření. 

- Seznámilo se s připravovanou experimentální studií finančního zajištění investičních akcí obce do r. 1997. Tato studie 
byla zpracovávána pro jednání starosty Javorníka a ředitele okresní pobočky České spořitelny ve Svitavách s generální 
ředitelkou francouzské a belgické komunální banky Crédit Local International paní Lallemand Flucher a ředitelem pro 
mezinárodní vztahy Komunální banky Francie Crédit Local France  panem André Delasneriem. Na základě  zkušenosti 
z tohoto jednání je připravován kompletní projekt nového rozvodu el. energie v obci včetně veřejného osvětlení a 
obecního rozhlasu (zejména výměna dřevěných sloupů za betonové). Tato akce je připravována již na příští rok. 

- Pravidelně sledovalo průběh realizace akcí v obci, především opravu kaple N. Trojice. V této souvislosti je třeba uvést, že 
proti původní smlouvě byly provedeny některé práce navíc. Přesto konečná cena celé akce byla o 60 tis. Kč nižší. Za 
takovýto přístup patří firmě jistě uznání a poděkování. 
Ovšem řadě občanů se zdá, že cihlové pilíře na kapli by měly být natřeny barvou, aby došlo k jejich zvýraznění. Podle 
odborníků ale právě současná podoba dodává kapli tzv. patinu staré umělecké památky. 
Protože je zde tento rozpor, obecní zastupitelstvo uložilo starostovi jednat o tomto problému s Památkovým ústavem 
v Pardubicích.

Možná nevíte, že… 

 
     Ze statistiky Životního prostředí okresu Svitavy tentokrát uvádíme střední délku života. V návaznosti na změny úmrtnosti 
jednotlivých věkových skupin se samozřejmě mění. K dispozici jsou údaje za období 1981-1985 a 1986-1990. 
 

Pohlaví Průměr let 
1981-1985 

Průměr let 
1986-1990 

Muži 67,50 67,82 

ženy 74,70 75,25 

 
     Za stejné období se střední délka života v České republice zvýšila u mužů z 67,13 na 67,67 a u žen ze 74,13 na 74,80 roku. 
Mezi 76 okresy v republice se okres Svitavy řadí na 29. místo u mužů a na 24. místo u žen. 
 

Z historie Svitavska 

 
     Vracíme se k již několikrát citované knize J. Kopeckého Svitavy a jejich kraj z r. 1947 a tentokrát přetiskujeme následující: 
 
Svitavsko je součástí politického okresu moravskotřebovského, který zaujímá kraj na severozápadě Moravy při českých 
hranicích. Politický okres má tři sousední okresy: moravskotřebovský, jevíčský a svitavský, neboli Svitavsko. Sídlem okresu je 
Mor. Třebová, ačkoliv největším městem a nejživějším střediskem na polit. okrese jsou Svitavy, které se Svitavskem tvoří 
přirozený celek geografický, hospodářský, komunikační, historický i kulturní. Tato skutečnost přiměla zástupce osvobozeného 
Svitavska, aby usilovali o zřízení správního politického centra ONV ve Svitavách. I když snad tyto snahy na příslušných 
místech nebyly správně pochopeny a Svitavám nebylo dosud vyhověno, váha důvodů si sama jednou toto vynutí. 
Svitavsko po stránce geografické je západním výběžkem Moravy do české země mezi okres poličský a litomyšlský. Největší 
jeho délka od Javorníku k Mor. Chrastové je 22 km, největší šířka od Mor. Radiměře za Kamennou Horku 16 km. 
Svitavsko zahrnuje v sobě 15 obcí, z nichž jsou 2 města, 2 městyse a 11 vesnic s 2 osadami. Přirozený spád do svitavské 
kotliny mají však i jiné obce ze sousedních okresů. Kromě města Svitav je na Svitavsku v jeho jižní části druhé město Březová, 
která je střediskem několika sousedních obcí. 

OPĚT NĚCO Z HISTORIE 
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